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ZÁPIS ZE 6. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021-2023) 

19. 6. 2021, Filozofická fakulta UPOL 

 

Přítomni:33 

 

Delegáti a delegátky: 16 

Alžběta Mirjam Procházková /AVU/, Damir Solak /MUNI/, David Svoboda /TUL/, Dominik 

Šípoš /UHK/, Kateřina Kopřivová /UTB/, Luboš Staněk /MENDELU/, Martin Horváth /VUT/, 

Michal Farník /ČVUT/, Michal Kořínek /VŠB-TUO/, Michal Nguyen /UPOL/, Miroslav Hala 

/VŠCHT/, Patricie-Anna Reitzová /UPCE/, Petr Kříž /UJEP/, Radek Martiník /ČZU/, Štěpán 

Staněk /VŠE/, Vlastimil Braun /ŠAVŠ/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 3 

František Vejmělka /JU/, Josef Šváb /AAVŠ/, Petr Wolf /VŠPJ/ 

 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 13 

David Novák /VŠB-TUO/, Diana Hodulíková /VUT/, Erik Juriš /UPOL/, Jakub Lhoták /UHK/, 

Jiří Šlapák /UPCE/, Karolina Mahlerová /ČZU/, Kristína Fajtlová /ŠAVŠ/, Lucie Říhová 

/MUNI/, Lukáš Kulička /ČVUT/, Mariana Hanková /VŠCHT/, Martin Krupa /UJEP/, Ondřej 

Havelka /TUL/, Tomáš Krajíček /MENDELU/ 

 

Hosté: 1 

Patrik Švančara /ČAD/ 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Předseda komory zahájil 6. schůzi a přivítal přítomné. Zkonstatoval usnášeníschopnost a 

požádal přítomné o schválení skrutátorů A. Kruljacovou a M. Horvátha. 

 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Předseda následně obeznámil členy s programem jednání. 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje program 6. schůze.  

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z 5. SCHŮZE 
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Plénu byl zaslán zápis z 5. schůze, ve kterém chyběly informace z akademických obcí, které 

se následně doplní. Předseda požádal o schválení zápisu. 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje zápis z 5. schůze SK RVŠ po zapracování informací 

z akademických obcí. 

 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ  

Předseda Michal Farník informoval o tom, že proběhla reprezentativní komise pro rozpočet 

VŠ, na kterou byl pozván jako zástupce SK RVŠ. Informoval přítomné s návrhem, který byl 

na této komisi představen. Dále informoval o usnesení ohledně odměn za pracovní 

povinnost studentů lékařských fakult. Na toto stanovisko Ministerstvo zdravotnictví ČR 

odepsalo, ale odpověď studenty nepřesvědčila, takže na to formulují odpověď. Závěrem 

informoval o přípravě k předávání Ceny Jana Opletala (CJO) a vyzval přítomné, aby se 

zamysleli nad možnými návrhy k nominacím. Předseda vyzval plénum k dotazům, 

připomínky ani dotazy nikdo neměl. Následně požádal o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 19 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

4. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

Předseda informoval o tom, že D. Solak byl Předsednictvem RVŠ delegován do Rady pro 
Erasmus+ a Evropský sbor solidarity. M. Farník dále informoval o diskusích k rozpočtu RVŠ 
a oznámil, že zaměstnanci Agentury Rady vysokých škol podali ke konci července výpověď. 
V této souvislosti oznámil, že se do Agentury Rady vysokých škol budou hledat dva noví 
zaměstnanci a požádal přítomné, aby případně rozšířili inzeráty na výběrové řízení na svých 
univerzitách. ČKR má nového předsedu, kterým byl zvolen prof. Bareš, rektor Masarykovy 
univerzity. 

 

5. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

KDS: M. Hanková informovala o diskusi k reformě financování doktorského studia. Dále 

informovala o diskusi, na které se v rámci KDS snažili identifikovat, co je největším 

problémem doktorského studia a shodli se, že kvantita převládá nad kvalitou a je potřeba 

s tím něco dělat. Identifikovali si několik otázek, které chtějí dořešit a mělo by to vyřešit 

příklady dobré praxe při přijímacím řízení do doktorského studia a jak řešit neaktivní 

doktorandy. Dále se zabývali Příručkou pro doktorandy, kterou zpracovala ČAD. Následně 

informovala o organizování mezinárodní konference Eurodoc. Závěrem dodala, že by se SK 

https://www.facebook.com/skrvs/posts/6255034261189241
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RVŠ mohla zaujímat o navázání spolupráce s organizací VĚDMA, což je iniciativa na podporu 

vědkyň matek. 

KVS: Š. Staněk informoval o Ceně Jana Opletala. Následně informoval o Konferenci 

akademických senátorů, ke které aktuálně diskutují možné oblasti do programu.  

 

LK: Předseda LK byl z jednání omluven. 

 

PRASK ZZ: D. Solak informoval o probíhajících diskusích k organizaci BM ESU na podzim 

2022, kterou by chtěla SK RVŠ organizovat. Dále informoval, že by se v nejbližší době rád 

setkal se zástupci Domu zahraniční spolupráce, jelikož bude v Radě pro Erasmus+ a 

Evropský sbor solidarity. Následně zmínil, že jedním z bodů, které má v plánu řešit je 

oslovení zahraničních studentských reprezentací na modely financování stravování pro 

studenty v jejich zemích, aby se to mohlo porovnat s ČR. K problematice běloruských 

studentů požádal o doplnění D. Svobodu z TUL. D. Svoboda informoval, že jejich univerzita 

přijala 21 perzekuovaných studentů, přičemž 5 bylo zavřeno a dorazilo jen 16. Financování 

probíhá na základě podpory perzekuovaných studentů ze strany Ministerstva zahraničních 

věcí, avšak tato podpora je pro max. 50 studentů. Oslovil proto P. Fischera ohledně 

možnosti rozšíření finanční podpory na další studenty, a i akademiky z Běloruska. D. 

Svoboda požádal přítomné, aby v případě, že mají na univerzitách zkušenost s přijetím 

těchto studentů a s jejich financováním, aby mu dali vědět a zároveň požádal o to, aby se 

studenti z ČR postavili za studenty z Běloruska. 

 

PRASK PR: M. Tesařová informovala o jednání PRASK PR, kde se diskutovala komunikační 

strategie (media plan, fotobanka apod) a proběhl brainstorming k zviditelnění a promu SK 

RVŠ a představila přítomným připravené plány. Dále informovala o probíhající propagaci 

mezinárodní konference Eurodoc. D. Solak požádal, aby při přípravě promo videa bylo 

myšleno na zahraniční partnery a udělaly se k němu anglické titulky.  

 

Předseda M. Farník požádal přítomné, mezi kterými jsou i noví členové, aby se přihlásili do 

některé z komisí, či pracovních skupin, pokud zatím v žádné nejsou.  

 

6. INFORMACE ZE SEKRETARIÁTU 

M. Tesařová představila přítomným svou agendu za uplynulé měsíce a informovala o 

aktuální situaci při přípravě webu, o požadavcích v zadávací dokumentaci pro tento web a 

poděkovala všem, kteří zaslali kontakty na firmy, které se zabývají tvorbou webu. A. 

Kruljacová všem přítomným ukázala, jak je nastavený SharePoint SK RVŠ, prošla si složky 

s dokumenty a požádala všechny členy, aby si zkontrolovali, že mají přístupy ke všemu a 

pokud by byl nějaký problém, mají se jí ozvat. M. Farník informoval o dalších jednáních SK 

https://genderaveda.cz/vedma-na-podporu-vedkyn-matek/
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RVŠ. A. Kruljacová požádala přítomné, aby do konce června dali vědět, kdo by měl zájem o 

organizaci výjezdního zasedání v zářijovém termínu (10. – 12. 9. 2021).  

 

7. INFORMACE Z AKADEMICKÝCH OBCÍ 

 

AAVŠ: Mají zvoleného nového rektora. Univerzita již rozhodla, jak bude v příštím 
akademickém roce probíhat výuka. Jako mezinárodní univerzita budou muset fungovat 
hybridně, jelikož mnoho studentů, či profesorů, nebude moci přijet do ČR. Studentská rada 
funguje prezenčně a začala rozjíždět několik akcí.  
  
AVU: Na AVU skončilo zkouškové období a od pondělka budou klauzury, které budou 
v hybridním modu. Na podzim je čeká volba kandidáta na jmenování rektorem. Připravuje 
se akreditace většiny studijních programů, protože budou za 2 roky končit.  Na AVU vznikla 
platforma, která řeší sexuální obtěžování a další formy diskriminace.  
 

ČVUT: Na AS se schválila Výroční zpráva ČVUT za rok 2020. Rozpočet se bude schvalovat na 

AS koncem června. Vyhlásili volbu kandidáta na jmenování rektorem, která proběhne v 

říjnu. Schválili změnu Studijního a zkušebního řádu, na základě které se musí výsledky po 

zkouškách do informačního systému zapsat neprodleně. Vyvíjí systém pro elektronické 

volby do AS – některé fakulty si navrhují vlastní systémy, další fakulty ale chtějí, ať je to na 

celé univerzitě jednotné.  

 

ČZU: Proběhlo první zasedání nového AS, byl zvolen nový předseda a místopředseda AS. 

Proběhla také volba komisí a volba zástupců do RVŠ, kde byly zvoleny p. Benešová a p. 

Michálek. Schválil se harmonogram pro volbu kandidáta na jmenování 

rektorem, která proběhne v říjnu.  

 

JU: Rozjela se cvičení, testuje se AG testy, rozjela se možnost i PCR testování pro rodinné 

příslušníky na univerzitě. Pokračuje přestavba budovy jedné koleje.    

 

MENDELU: Promoce budou probíhat prezenčně. Na podzim proběhne volba kandidáta na 

jmenování rektorem. Na AS je čeká schvalování rozpočtu pro rok 2021. SZZ probíhají 

prezenčně. Na univerzitě diskutují, jak bude probíhat začátek zimního semestru v rámci 

opatření (např. nošení roušek apod.).  

 

MUNI: Rektor MUNI, prof. Bareš, byl zvolen předsedou ČKR. Mají nový AS a několik 

fakultních AS. V prostorách Komenského náměstí otevřeli Spolkovnu, což je soustava 

místnosti, které mají sloužit spolkům na zasedání, týmové práce, případně skladování. 

Prorektorka se chystá vytvořit 3členný proškolený tým kvůli sexuálnímu obtěžování, kde 
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budou zastoupena obě pohlaví a v případě, že bude mít někdo nepříjemnou zkušenost se 

sexuálním obtěžováním, může se na ně hned obrátit.  

 

TUL: Možnost elektronických voleb z důvodu, že by to mohlo zvýšit účast studentů pro 

volby do AS, bohužel to neprošlo. V říjnu proběhne volba kandidáta na jmenování rektorem 

TUL.  

 

UHK: Na konci května na univerzitě dali usnesení, na kterém se shodly všechny fakulty a 

součásti, že budou promoce odloženy na podzim. Následně z MŠMT přišla informace, že je 

možné dělat promoce, což vedlo k tomu, že studenti měli zájem o přesun v řádném 

termínu. Po diskusích na vedení se zůstalo u domluveného plánu realizovat promoce na 

podzim. V případě, že bude na podzim nepříznivá situace, budou se připravovat na 

alternativní možnosti realizace promocí.  

 

UJEP: Na uměleckých fakultách probíhají diskuse k rozdělení financí DKRVO a hodnocení 

podle M1 a M2. Umělecké školy mají praktické výstupy a nelze tyto výstupy zařadit do 

těchto kategorii, s čím mají problémy.  

 

UNOB: Rozjelo se očkování. Změnily název univerzity z Univerzita obrany v Brně na 

Univerzita obrany.  

 

UPCE: Proběhly první elektronické volby do AS. Schválily se aktualizace několika vnitřních 

dokumentů. Kvůli zahraničním studentům proběhla změna Studijního a zkušebního řádu 

(např. možnost nastoupit i v průběhu akademického roku, zejména pro zahraniční 

studenty). Promoce budou pro loňské ročníky v létě a pro letošní ročníky na podzim. Na 

podzim je čeká volba kandidáta na jmenování rektorem.  

 

UPOL: Budou schvalovat novou Radu pro vnitřní hodnocení a mají ustavenou novou Etickou 

komisi. Začala se diskutovat problematika zavedení ombudsmanů na dalších fakultách, po 

vzoru Filozofické fakulty. V AS řeší rozpočet pro rok 2021. S novým prorektorem pro 

studium a studijní záležitosti začali dělat společné schůze studentské kurie. Připravují se na 

novelizaci evaluací na UPOL, která započala na základě intervence studentské kurie.  

 

VŠB-TUO: Byl zvolen rektor, který bude v nejbližší době představovat tým prorektorů. Po 

roce se dokončuje rekonstrukce jedné budovy kolejí.   

 

VŠE: Proběhly volby do AS, na většina fakult byly volby v elektronické formě, přičemž to 

hodně zdvihlo volební účast. Připravují změnu Volebního řádu. Chystají se na volbu 

kandidáta na jmenování rektorem. AS bude prezenčně.   
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VŠCHT: Po půlroku se povedlo udělat analýzu příjmu doktorandů na VSČHT. S tím souvisí i 

analýza pedagogické zátěže doktorandů. Schválili rozpočet pro rok 2021, výroční zprávy a 

Volební řád AS VŠCHT. Několik aktivních studentů se zapojilo do kampaně k očkování na 

sociálních sítích.  

 

VŠPJ: Bylo představeno nové výukové centrum VŠPJ.   

 

VUT: Na AS VUT se schválil rozpočet pro rok 2021. Proběhlo ustavující zasedání AS VUT, kde 

byli zvoleni nový předseda AS, předsedkyně SKAS a předsedové komisí AS. Byl vyhlášen další 

ročník ankety Nejlepší pedagog dle studentů VUT. Studenti z několika fakult chystají 

kampaň na podporu očkování po vzoru VŠCHT. AS VUT schválil pravidla Interního fondu 

studentské podpory pro rok 2021, kterými SK AS VUT podporuje studenty finanční částkou 

až 20 000 Kč na jednu aktivitu. Koncem června proběhne výjezdní zasedání AS VUT, na 

kterém se bude schvalovat harmonogram voleb kandidáta na jmenování rektorem – 

samotné volby by měly probíhat v říjnu.   

 

ČAD: Připravují Příručku pro prváky doktorandy. ČAD bude oslavovat 5. výročí svého 

založení. Na podzim bude Valná hromada, kde se bude volit nové Předsednictvo.   

 

8. RŮZNÉ 

Proběhla dlouhá diskuse k problematice sexuálního obtěžování a k postoji SK RVŠ k této 

témě. Zástupci studentů deklarovali, že se problematikou budou mnohem více zabývat, 

vytvoří se ad hoc pracovní skupina a budou se zapojovat do diskusích na celorepublikové 

úrovni. Členové SK RVŠ na zasedání dále diskutovali a vyměňovali si zkušenosti k promocím, 

k soutěžím o nejlepšího pedagoga, financování studentských jídel, e-sportu, či k evaluacím 

předmětů.  

 

M. Farník závěrem poděkoval všem členům za zasedání a s A. Kruljacovou informoval o 

organizačních záležitostech na zbytek výjezdního zasedání.  

 

 

Zapsala:  Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost:   Ing. Michal Farník, předseda 

Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


